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Protokół  Nr  3/2019 

 

ze wspólnego posiedzenia  

Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa oraz Komisji Spraw Społecznych 

odbytego w dniu 19 marca 2019 r. 

 

 
 W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa 

oraz Komisji Spraw Społecznych obecni wg listy obecności jak stanowi załącznik nr 1 do 

niniejszego protokołu (nieobecni: Jan Idkowski, Eugeniusz Sierszulski).  

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:  

Burmistrz Pogorzeli – Piotr Curyk, 

Sekretarz gminy – Jerzy Hejduk, 

Prezes Koła Pszczelarzy w Pępowie – Jerzy Ptak, 

Prezes Miejsko-Gminnego Związku Rolników, Kółek i Organizacji Rolniczych w Pogorzeli – 

Ireneusz Szymałka. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie. 

2. Przedstawienie opinii i wypracowanie stanowiska w sprawie: 

- poselskiego projektu ustawy o ochronie zwierząt oraz niektórych innych ustaw (KP Prawo  

i Sprawiedliwość) wraz z autopoprawkami do ww. projektu, 

- poselskiego projektu ustawy o zmianie ustawy o ochronie zwierząt oraz niektórych innych 

ustaw (KP Platforma Obywatelska oraz Nowoczesna), 

- obowiązującego w Polsce systemu ubezpieczeń upraw i zwierząt gospodarskich oraz 

potrzeby powrotu do obowiązkowych powszechnych ubezpieczeń rolniczych, 

- oczekiwań rolników względem pszczelarzy oraz pszczelarzy względem rolników, jak 

również działań, jakie należy podjąć w celu eliminacji sytuacji konfliktowych pomiędzy tymi 

wzajemnie uzupełniającymi się grupami rolników. 

3. Zapoznanie się z przebiegiem działalności Izb Rolniczych w 2018 roku  

oraz z planami na 2019 rok. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w sprawie: 

- przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej położonej w Pogorzeli przy ul. 

Gostyńskiej. 

5. Wolne głosy i wnioski. 

6. Zamknięcie. 

 
Ad.1 Otwarcie. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa Eugeniusz Paszkowski 

o godzinie 13:00 dokonał otwarcia posiedzenia, powitał wszystkich radnych, pracowników 

urzędu oraz zaproszonych gości. Oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie 

w posiedzeniu uczestniczy 11 radnych (nieobecni: Jan Idkowski, Piotr Robaczyński, 

Eugeniusz Sierszulski, Jan Tomaszewski), co pozwala podejmować prawomocne decyzje. 

 

Przewodniczący obrad zaproponował, aby w pkt 2 jako pierwszy omówić temat:  

- oczekiwań rolników względem pszczelarzy oraz pszczelarzy względem rolników, jak 

również działań, jakie należy podjąć w celu eliminacji sytuacji konfliktowych pomiędzy tymi 

wzajemnie uzupełniającymi się grupami rolników. 

Radni jednogłośnie wyrazili zgodę. 
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Następnie w związku z brakiem dalszych uwag Przewodniczący odczytał porządek obrad: 

 

1. Otwarcie. 

2. Przedstawienie opinii i wypracowanie stanowiska w sprawie: 

- oczekiwań rolników względem pszczelarzy oraz pszczelarzy względem rolników, jak 

również działań, jakie należy podjąć w celu eliminacji sytuacji konfliktowych pomiędzy tymi 

wzajemnie uzupełniającymi się grupami rolników, 

- poselskiego projektu ustawy o ochronie zwierząt oraz niektórych innych ustaw (KP Prawo  

i Sprawiedliwość) wraz z autopoprawkami do ww. projektu, 

- poselskiego projektu ustawy o zmianie ustawy o ochronie zwierząt oraz niektórych innych 

ustaw (KP Platforma Obywatelska oraz Nowoczesna), 

- obowiązującego w Polsce systemu ubezpieczeń upraw i zwierząt gospodarskich oraz 

potrzeby powrotu do obowiązkowych powszechnych ubezpieczeń rolniczych. 

3. Zapoznanie się z przebiegiem działalności Izb Rolniczych w 2018 roku  

oraz z planami na 2019 rok. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w sprawie: 

- przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej położonej w Pogorzeli przy ul. 

Gostyńskiej. 

5. Wolne głosy i wnioski. 

6. Zamknięcie. 

 

Przewodniczący obrad poprosił o przyjęcie porządku obrad. Głosowanie:  

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 7 głosów „za” (4 nieobecnych), 

Komisja Spraw Społecznych – 9 głosów „za” ( 2 nieobecnych). 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 2. Przedstawienie opinii i wypracowanie stanowiska w sprawie: 

 

Przewodniczący obrad Eugeniusz Paszkowski wyjaśnił, że sejmowa Komisja Rolnictwa  

i Rozwoju Wsi zwróciła się z prośbą o przekazanie stanowisk w sprawach, które będą 

omawiane na dzisiejszym posiedzeniu (załącznik nr 2 do protokołu). 

 

- oczekiwań rolników względem pszczelarzy oraz pszczelarzy względem rolników, jak 

również działań, jakie należy podjąć w celu eliminacji sytuacji konfliktowych pomiędzy 

tymi wzajemnie uzupełniającymi się grupami rolników, 

 

O zabranie głosu poproszono Prezesa Koła Pszczelarzy w Pępowie Jerzego Ptaka. W swojej 

wypowiedzi prezes koła zaznaczył, że jako pszczelarze nigdy nie występują przeciwko 

rolnikom, chcą jedynie, aby rolnicy przestrzegali zasad, ustaw i praw, które obowiązują, 

dzięki którym nikt nikomu nie będzie przeszkadzał i szkodził. 

 

W trakcie dyskusji o godzinie 13:20 na posiedzenie dotarł radny Jan Tomaszewski – aktualnie 

w posiedzeniu uczestniczy 12 radnych. 

Następnie o godzinie 13:50 na posiedzenie dotarł radny Piotr Robaczyński – aktualnie  

w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych. 

 

Po przeprowadzonej dyskusji Komisje uznały, że należy: 

- zachować zadrzewienia śródpolne, 

- stosować opryski upraw rolniczych poza terminami oblotu pszczół, zgodnie z dobrą 

praktyką rolniczą, 
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- uświadomić rolnikom ważną rolę pszczół, które dzięki zapylaniu roślin powodują 

zwiększenie plonów nawet o 30%, 

- egzekwować istniejące przepisy dotyczące opryskiwania roślin (m.in. dotyczące terminów, 

posiadania uprawnień, kontroli opryskiwaczy), 

- stosować i dopuszczać do obrotu środki ochrony roślin jak najmniej szkodzące pszczołom, 

- wprowadzić dopłaty dla pszczelarzy od posiadanego ula, 

- uwzględniać w nasadzeniach lasów i przy drogach drzewa miododajne, 

- wprowadzić obowiązek rejestracji pasiek u powiatowych lekarzy weterynarii. 

 

- poselskiego projektu ustawy o ochronie zwierząt oraz niektórych innych ustaw (KP 

Prawo i Sprawiedliwość) wraz z autopoprawkami do ww. projektu, 

- poselskiego projektu ustawy o zmianie ustawy o ochronie zwierząt oraz niektórych 

innych ustaw (KP Platforma Obywatelska oraz Nowoczesna), 

 

W dyskusji głos zabrał Prezes Miejsko-Gminnego Związku Rolników, Kółek i Organizacji 

Rolniczych w Pogorzeli – Ireneusz Szymałka. 

 

Po przeprowadzonej dyskusji Komisje uznały, że: 

- tylko lekarze weterynarii powinni posiadać prawo wejścia na teren gospodarstwa  

i opiniować jego dobrostan, 

- czipowane powinny być tylko psy, nie powinno to dotyczyć kotów. 

 

- obowiązującego w Polsce systemu ubezpieczeń upraw i zwierząt gospodarskich oraz 

potrzeby powrotu do obowiązkowych powszechnych ubezpieczeń rolniczych, 

 

W dyskusji głos zabrał Prezes Miejsko-Gminnego Związku Rolników, Kółek i Organizacji 

Rolniczych w Pogorzeli – Ireneusz Szymałka. 

 

Po zakończeniu dyskusji Komisje uznały, że brak szacunkowych stawek ubezpieczeń 

uniemożliwia zajęcie stanowiska. 

 

Wnioski i opinie sformułowane podczas posiedzenia przez Komisję Budżetu, 

Gospodarki i Rolnictwa oraz Komisję Spraw Społecznych zostaną przekazane w formie 

pisemnej i elektronicznej do Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi Sejmu Rzeczypospolitej 

Polskiej (załącznik nr 3 do protokołu). 

 

Ad. 3. Zapoznanie się z przebiegiem działalności Izb Rolniczych w 2018 roku  

oraz z planami na 2019 rok. 

 

Informacje z działalności Rady Powiatowej Wielkopolskiej Izby Rolniczej w Gostyniu 

przedstawił delegat izby Jan Tomaszewski będący jednocześnie radnym i członkiem Komisji 

Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa Rady Miejskiej w Pogorzeli. Informacja stanowi załącznik 

nr 4 do protokołu.  

 

Ad.4 Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w sprawie: 

 

- przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej położonej w Pogorzeli przy ul. 

Gostyńskiej. 

Burmistrz Piotr Curyk omówił powyższy projekt uchwały. 

Uwag nie wniesiono. 
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Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej położonej  

w Pogorzeli przy ul. Gostyńskiej: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 9 głosów „za” (2 nieobecnych), 

Komisja Spraw Społecznych – 10 głosów „za” (1 nieobecny). 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad. 5. Wolne głosy i wnioski. 

   

Burmistrz Piotr Curyk poinformował o sukcesie Sabiny Robakowskiej z Pogorzeli. 

23-latka, podopieczna Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Borzęciczkach 

pięknie śpiewa, dzięki czemu wystąpiła na ogólnopolskim konkursie w Krakowie – 19 

Ogólnopolskim Festiwalu Twórczości Teatralno-Muzycznej Osób Niepełnosprawnych 

Intelektualnie „Albertiana”, którego pomysłodawczynią jest Anna Dymna.  

Następnie poinformował o sprawie bezpieczeństwa na ul. Parkowej, już w ubiegłym 

roku były rozmowy z projektantem w tej sprawie, obecnie projekt został przekazany do 

uzgodnienia do powiatu, w miejscu przejścia dla pieszych zostanie wybudowany próg 

zwalniający z kostki, przed nim trzeba będzie zwolnić. 

Burmistrz oznajmił, że rozmawiał z panem Woltmanem o usprawnieniu ruchu na ul. 

Parkowej, uzgodniono, że przedsiębiorca zafunduje kostkę, a pracownicy gminy wybudują 

parking po drugiej stronie ulicy do słupa, tak, aby zmieścił się tam samochód ciężarowy, nie 

będzie musiał już stać na jezdni i przeszkadzać w ruchu drogowym. 

Radny Piotr Robaczyński dodał, że są tam 3 słupy betonowe i nadają się do wymiany, 

być może trzeba zwrócić się do Enei z wnioskiem o ich cofnięcie. 

 Burmistrz oznajmił, że jeśli gmina będzie o to wnioskować to sami będziemy musieli 

pokryć koszty, Enea obciąży tym gminę. 

Następnie Burmistrz poinformował, że wybiera się do Poznania na spotkanie  

w sprawie funduszu dróg samorządowych. Jest szansa zdobycia pieniędzy. Oznajmił, że 

mamy dwa gotowe projekty na ul. Ogrodową i tzw. nowe osiedle: ul Ks. Wł. Czerwińskiego, 

ul. W. Roszczaka, ul. I. Buszy, ul. W. Kucharczyka. Środki są ograniczone, ale jeżeli nie 

spróbujemy to się nie przekonamy, można otrzymać nawet 70% dotacji. 

 

Przewodnicząca Rady Daria Wyzuj poinformowała, że otrzymała od Rady Miejskiej 

ze Środy Wielkopolskiej apel o wsparcie finansowe dla rodzin, które ucierpiały tracąc 

dobytek w pożarze domu.  

Radni uznali, że również w naszej gminie są rodziny potrzebujące i ciężko udzielić tej 

pomocy na zewnątrz. 

Burmistrz dodał, że jeśli ktoś chce może indywidualnie przelać środki finansowe. 

 

Następnie Przewodnicząca zgłosiła problem głośności bicia dzwonów kościelnych.  

Z takim problemem zwrócili się do Przewodniczącej mieszkańcy Pogorzeli. Zaznaczyła, że 

dzwony biją głośno, a dookoła rynku mieszkają starsze osoby, są osoby z rozrusznikami 

serca, te osoby wrażliwiej odczuwają ten moment kiedy one biją. Mieszkańcy rozmawiali już 

z proboszczem, ale nic to nie dało. Są to dzwony elektroniczne i zapewne jest możliwość 

ustawienia głośności. 

Po rozmowie uznano, że najlepszym rozwiązaniem byłoby gdyby te osoby zgłosiły się 

do rady parafialnej. Obecni na posiedzeniu członkowie rady parafialnej oznajmili, że 

postarają się ten problem zgłosić proboszczowi i porozmawiać nad możliwością ściszenia 

głośności bicia dzwonów. 
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W dalszej części posiedzenia Przewodnicząca Rady zwróciła się do Przewodniczącego 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji z pytaniem czy posiedzenie komisji w sprawie wniosku  

o nadanie boisku sportowemu imienia Jana Nieczypora już się odbyło. 

Przewodniczący Komisji Mariusz Przybył odpowiedział, że posiedzenia jeszcze nie 

było, zadeklarował, że zwoła je w najbliższym czasie. 

 

Przewodnicząca Rady Daria Wyzuj oznajmiła, że w Pogorzeli przydałby się 

bankomat, dodała, że mieszkańcy zgłaszają taką potrzebę. 

Burmistrz odpowiedział, że zwracał się już rok temu z takim wnioskiem do banku 

PKO, wskazał lokalizacje, gdzie ten bankomat mógłby się znaleźć, jednak bankowi nie 

odpowiadały te miejsca np. ze względy na estetykę, a to bank decyduje o tym czy zamontuje 

bankomat. Burmistrz zwrócił się do radnych, że jeśli mają jakiś inny pomysł na lokalizacje to 

prosi podać, zgłosi to do banku. 

 

Radny Krzysztof Goliński poinformował, że dwa słupy telekomunikacji są złamane, 

jeden jadąc od Wziąchowa 500 m przed Kromolicami wisi na linkach, a drugi w samych 

Kromolicach na zakręcie przed stawem obok nr 38. 

Burmistrz oznajmił, że gmina postara się to zgłosić. 

 

Radna Donata Drukarczyk zawnioskowała o postawienie przy stawach w Kaczagórce 

koszy na śmieci na trwałe związanych z gruntem, zaznaczyła, że mieszkańcom zależy, aby 

utrzymać czystość. 

Burmistrz zapytał kto będzie opróżniał te kosze. Zaproponował, aby robiło to koło 

wędkarskie z Kaczagórki, które użytkuje stawy. 

 

Radny Piotr Robaczyński zgłosił potrzebę rozsunięcia barierek na drodze rowerowej  

w Elżbietkowie, ciężko pomiędzy nimi przejechać rowerem, dlatego ludzie zjeżdżają ze 

ścieżki i je omijają. 

Radna Maria Pazoła oznajmiła, że rozmawiała już o tej sprawie z inspektorem urzędu 

Piotrem Piorunem, który twierdzi, że barierki są zamontowane przepisowo, ale przyznała 

racje, że przydałoby się je trochę przesunąć. 

 

Radny Piotr Robaczyński zaapelował o wsparcie dla gminnych OSP. Oznajmił, że 

OSP Pogorzela stara się o nowy samochód. Zauważył, że trzeba ich wspierać, zwłaszcza 

należy dbać i wspierać OSP we wioskach. 

Radna Maria Pazoła przyznała rację radnemu, oznajmiła, że należy wspierać OSP  

i dlatego zwróciła się z prośbą o przekazywanie 1% podatku na OSP Pogorzela, zauważyła, 

że robi to co roku, zachęca też do tego innych. 

Burmistrz oznajmił, że gmina stara się zawsze wspierać OSP. W tym roku do straży w 

Pogorzeli ma być zakupiony nowy samochód. Ten holenderski zostanie wówczas przekazany 

do Głuchowa. Dodał, że pogorzelska straż wyjeżdża od 50 do 70 razy w roku, głuchowska 

natomiast 3 lub 5 razy, w innych wsiach gminy właściwie żadna, strażacy nie maja badań, 

przeszkolenia i odpowiedniego sprzętu, a jeśli już na wsiach jest sprzęt to nie można wysłać 

do akcji kogoś bez przeszkolenia. Zaznaczył, że do tego trudno znaleźć chętnych, ponieważ 

trzeba poświęcić czasami kilka dni na odbycie podstawowych kursów strażackich, a często 

ochotnikom brakuje czasu, ponieważ pracują. 

 

 

 

 



 6 

Ad. 6. Zamknięcie 

 

Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki 

i Rolnictwa Eugeniusz Paszkowski podziękował wszystkim za przybycie i o godz. 16.50 

zamknął wspólne posiedzenie Komisji. 

 

 

 

                                                                                Przewodniczący Komisji 

                                                                          Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa 

 

                                                                                  Eugeniusz Paszkowski 

 

 
Protokołowała:      

Ewa Dorczyk                                                             

 


